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Terugkoppeling jaarwisseling 2022-2023
Na een landelijk vuurwerkverbod te hebben gehad is het sinds 2022 weer legaal om 
vuurwerk af te steken (F1 of F2 categorie). Daar waar vorig jaar evenementen verboden 
waren, de horeca gesloten was en er maatregelen verbonden waren aan samenkomsten en 
groepsgroottes, is dat vanaf deze jaarwisseling verleden tijd.  

Voorafgaand aan de jaarwisseling was de verwachting dat Leusdenaren weer volop 
vuurwerk zouden gaan afsteken. Er waren vooraf geen signalen over risico’s of 
ongeregeldheden. 
De politie, jongerenwerker en gemeente hebben elkaar in de voorbereidingen actief 
opgezocht. Zo heeft de politie een oproep via social media gedaan om overlast van 
vuurwerk te melden. Heeft de jongerenwerker de jongeren actief benaderd en geïnformeerd.
Zijn we binnen de gemeente een campagne gestart om het afsteken van vuurwerk te 
ontmoedigen (verzoek van de gemeenteraad tijdens de raadsvergadering op 11 november 
2021 en 3 februari 2022) en hebben wij krijtuitingen geplaatst op plaatsen waar het vanuit de
APV verboden is om vuurwerk af te steken (o.a., winkelcentra, schoolpleinen, 
verzorgingscentra).

De eerste balans van de jaarwisseling 2022/2023 is inmiddels opgemaakt. De 
hulpverleningsdiensten spreken over een rustige jaarwisseling in Leusden. 
Rond middennacht is er in Leusden een aanzienlijk grote hoeveelheid (knal)vuurwerk 
afgestoken.

Brandweer
Volgens data van de veiligheidsregio Utrecht is de brandweer in onze regio tijdens de 
jaarwisseling 263 keer uitgerukt naar branden, ongevallen of reanimatie/ assistentie 
ambulance. In Leusden is de brandweer tijdens de jaarwisseling 1 keer uitgerukt voor een 
brand in een woning (brand in de zonneboiler). 

Politie
Het basisteam van de politie Zeist, Bunnik, Leusden en Woudenberg heeft in de aanloop 
naar de jaarwisseling in Leusden en Woudenberg een actie gehouden waarbij er capaciteit 
is vrijgemaakt voor de inzet op vuurwerkmeldingen. Via social media is een oproep gedaan 
om op een laagdrempelige wijze overlast van vuurwerk en vandalisme te melden. Via dit 
medium zijn er 50 á 60 meldingen binnengekomen voor Leusden en Woudenberg, waarvan 
de helft voor de gemeente Leusden. Alle meldingen waren gerelateerd aan overlast van 
knalvuurwerk. Met name op 30 december was het erg druk, vooral inwoners met huisdieren 
hebben actief gemeld. Op basis van deze meldingen zijn er controles uitgevoerd en bij de 
jeugd verschillende spullen in beslag genomen, zoals nitraten en zelf gefabriceerd vuurwerk.

In de periode van 31 december t/m 1 januari zijn er 7 meldingen binnengekomen bij de 
politie (gekoppeld aan de jaarwisseling).
2x melding carbid schieten
4x melding overlast vuurwerk (waarvan 1x gekoppeld aan jeugd)
1x melding kleine brand
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De politie geeft aan dat we tevreden mogen zijn over het verloop van de jaarwisseling, het is 
goed beheersbaar geweest. De laagdrempelige inzet van social media in combinatie met 
melden via 0900-8844 heeft een goed bereik gehad en geeft een goed beeld over waar de 
overlast heeft afgespeeld. Politie geeft aan dat het belangrijk is om energie te blijven steken 
in het informeren en voorlichten van inwoners over gevaren van vuurwerk en het veilig 
afsteken daarvan.

Gemeente
Gemeente Leusden heeft een campagne gevoerd om het afsteken van vuurwerk te 
ontmoedigen en voor meer bewustwording voor de gevaren voor mens, dier en milieu. Ook 
is er een oproep gedaan om volgend jaar met alternatieven te komen voor het afsteken van 
vuurwerk. Via verschillende kanalen hebben we uitingen (foto en video) geplaatst met de 
slogan: Vuurwerk in Leusden? Doe het niet!
Het bereik via social media was groot. Er zijn honderden reacties binnen gekomen op de 
berichten en filmpjes. Het overgrote deel was negatief over de campagne en vindt de 
campagne betuttelend. 
Gemeentelijke handhaving heeft in de aanloop naar de jaarwisseling 8 meldingen ontvangen
van vuurwerkoverlast. Zij hebben geconstateerd dat kinderen te vroeg vuurwerk afstaken. 
Met deze kinderen en hun ouders zijn een gesprekken gevoerd.
Ook ontvingen we meldingen van vuurwerkoverlast op de Biezenkamp, helaas zijn hier geen
personen die vuurwerk afstaken meer aangetroffen. Bij Fort33 en in de wijken zijn er 
gesprekken gevoerd met jongeren die aan het chillen of feesten waren. 

De locaties waar volgens de APV een vuurwerkverbod geldt, zijn meegenomen in de 
surveillance rondes en gecontroleerd. Hier zijn geen overtredingen geconstateerd.
 
Vanuit de buitendienst en de milieustraat is er voorafgaand aan de jaarwisseling proactief 
ingezet op het aanspreken van inwoners m.b.t. brandbare goederen die in de voortuin lagen 
c.q. in de nabijheid van de woning en zijn er preventieve maatregelen genomen om schades 
aan gemeentelijke eigendommen te voorkomen.

De schade aan gemeentelijke eigendommen komt tijdens de jaarwisseling 2022-2023 neer 
op 7660,- euro. De schade is aangericht op borden, prullenbakken en een waterput deksel.
Opvallend is dat er dit jaar meerdere lantaarnpalen zijn vernield. Deze kosten zijn niet voor 
de rekening van de gemeente. 
Vorig jaar viel het schadebedrag lager uit. Hierbij moet wel opgemerkt worden dat er tijdens 
de jaarwisseling van 2020-2021 een algeheel vuurwerkverbod hadden.
 
Overzicht van de kosten over de afgelopen jaren:
Jaarwisseling Schadebedrag

2013-2014 € 4.400

2014-2015 € 12.305

2015-2016 € 4.110
2016-2017 € 6.850
2017-2018 € 4.990

2018-2019 € 1.500
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2019-2020 € 1.200

2020-2021 € 3.700

2021-2022 € 1.210

2022-2023 € 7660

Startnotitie voor opstellen Handelingsperspectief Buitengebied Regio 
Amersfoort
Het college Leusden heeft op 24 januari besloten de startnotitie voor het samen met 
gebiedspartijen opstellen van het Handelingsperspectief Buitengebied Regio Amersfoort vast
te stellen. 

Het Ontwikkelbeeld Regio Amersfoort en het Handelingsperspectief Buitengebied. 
De gemeenten en de provincie Utrecht hebben eind 2021 het Ontwikkelbeeld 2030-2040 
voor de Regio Amersfoort vastgesteld. Daarmee besloten zij onder andere tot het opstellen 
van een Handelingsperspectief Buitengebied.
De toekomst van het buitengebied staat onder druk. Het op te stellen Handelingsperspectief 
zal de (ruimtelijke) opgaven in het buitengebied tot 2040 concreter maken op basis van de 
huidige situatie, vastgestelde ruimtelijke opgaven, trends en ontwikkelingen, 
verdienmodellen en het prioriteren en combineren van functies. Met het 
Handelingsperspectief geeft de regio zichzelf en haar partners een kader en richting voor de 
uitvoering van ambities in het buitengebied.

Het Regiobureau Amersfoort, samen met de provincie Utrecht  opdrachtgever voor het 
opstellen van het Handelingsperspectief, heeft de betrokken Utrechtse gemeenten, de 
provincie Utrecht en het waterschap Vallei en Veluwe verzocht de startnotitie  vast te stellen.

Het Handelingsperspectief Regio Amersfoort is inhoudelijk verweven met de keuzes die in 
het Gelderse voor de Gelderse Vallei worden gemaakt. Daarom is afgesproken om 
inhoudelijk en procesmatig de samenwerking te zoeken met de gemeenten Barneveld en 
Nijkerk (behoren ook tot de Regio Amersfoort). 

Het besluit tot het vaststellen van de startnotitie is gebaseerd op: 
a. Het inzetten van gebiedsateliers (voor betrokken gebiedspartijen) voor de ruimtevraag 

vanuit de opgaven en ambities;
b. Het inzetten van een kennismaand voor een verdieping op de transitie van de landbouw;
c. De in de startnotitie voorgestelde verdeling van verantwoordelijkheden tussen 

bestuurlijke Stuurgroep, het Bestuurlijk Overleg Regio Amersfoort, de colleges en 
gemeenteraden/Provinciale Staten; 

d. Het inzetten van het Handelingsperspectief Buitengebied als kapstok voor de 
afstemming met regionale en landelijke opgaven; 

e. De bereidheid om het eind 2023 vast te stellen Handelingsperspectief Buitengebied om 
te zetten naar het ruimtelijk beleid van de provincie en de gemeenten (omgevingsvisies, 
omgevingsplannen/bestemmingsplannen).

f. Het bezien van de mogelijkheden van gemeentelijke cofinanciering voor de uitvoering 
van het Handelingsperspectief Buitengebied. 
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Als bijlagen ontvangt u de vastgestelde startnotitie en het ambtelijk advies waarin nadere 
informatie is terug te vinden over bovenstaande onderwerpen.

Betrokkenheid gemeenteraad
De raden en staten worden op verschillende momenten actief betrokken en geïnformeerd. 
Op 14 maart vindt een startbijeenkomst plaats op de locatie van het eerste gebiedsatelier, 
waar de opzet en inhoud van de verschillende gebiedsateliers wordt toegelicht. Hiervoor 
zullen de raden nog een uitnodiging ontvangen. 
De ateliers zijn ook de plek waar raads- en statenleden binnen kunnen lopen om een indruk 
te krijgen van wat er in de ateliers besproken en geschetst wordt. Elk gebiedsatelier eindigt 
in een presentatie aan de betrokken bestuurders van de betreffende regio voor feedback en 
aanscherping. 
Na de drie gebiedsateliers wordt de inhoudelijke verdieping afgesloten met een 
integratieatelier (juni) waar alle inzichten en kennis samenkomen tot één samenhangend 
verhaal voor het buitengebied van de Regio Amersfoort.
Na de zomer wordt (waar gewenst) ter voorbereiding van de besluitvorming in de raden een 
ronde van wensen en bedenkingen georganiseerd over het concept. Zodat wordt opgehaald 
wat de raden van het concept vinden en beoordeeld kan worden of 
aanpassing/aanscherping nodig is om besluitvorming in december mogelijk te maken. 

YMCA
Tijdens de raadsuitwisseling van 24 november jl. zijn door de heer Van Ginkel en mevrouw 
Van der Vegte vragen gesteld naar aanleiding van de RIB 2022-06 m.b.t. de YMCA.

De vragen zijn als volgt samengevat:
Wethouder Kolkman heeft n.a.v. vragen over de RIB toegezegd de volgende vragen 
schriftelijk te zullen beantwoorden:
1. wat is/wordt de bestemming van het groepsparkeren;
2. welke procedure hanteert de provincie om ervoor te zorgen dat de NNN-compensatie in 

Leusden ook feitelijk wordt gerealiseerd. Vraag 2 is een vraag van mevrouw Van der 
Vegte.

Ad 1
M.b.t het ‘groepsparkeren’ is contact gezocht met de heer Van Ginkel. Hij heeft hier bedoeld:
Wat wordt de bestemming als de aanduiding ‘groepskampeerterrein – 1’ van de plankaart 
wordt verwijderd.

Antwoord;
De onderliggende bestemming Bos en Natuur blijft gehandhaafd alleen de aanduiding 
‘groepskampeerterrein – 1’ wordt van de plankaart verwijderd.

NB: In de systematiek van bestemmen (vastgelegd in de wetgeving) is de bestemming ‘Bos 
en Natuur’ niet meer mogelijk. Het wordt of de bestemming ‘Bos’ of de bestemming ‘Natuur’.

Ad 2
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In het bestemmingsplan van Leusden wordt een voorwaardelijke verplichting opgenomen om
ervoor te zorgen dat de NNN-compensatie in Leusden ook feitelijk wordt gerealiseerd. 
Daarnaast sluit de provincie ook een overeenkomst (met kwalitatieve verplichting op de 
grond) met het Landgoed/ de YMCA. Door die overeenkomst wordt de natuurcompensatie 
nog beter geborgd en heeft de provincie ook een mogelijkheid om op te treden.

Zie ook memo stand van zaken Henschotenmeer Statencommissie Bestuur, Economie en 
Middelen 25 januari 2023 15:30:00, Stateninformatie Provincie Utrecht (provincie-utrecht.nl) 
agendapunt 29.

Kamerbrief Strategisch Vastgoedplan Defensie en omgeving Soesterberg
Op 22 december 2022 vond er bestuurlijk overleg plaats tussen de gemeenten Amersfoort, 
Zeist, Soest en Leusden, het waterschap Vallei en Veluwe en de provincie Utrecht over: 

 De Kamerbrief Strategisch Vastgoedplan Defensie;
 Het verder verkennen van een gebiedssamenwerking voor het gebied van de 

Utrechtse Heuvelrug in de driehoek Amersfoort – Zeist – Leusden.

In de Kamerbrief worden zeven grote projecten beschreven waarin de komende jaren stevig 
geïnvesteerd wordt. Een van die zeven projecten is: “Het concentreren van logistieke en 
operationele eenheden in de omgeving van Soesterberg.”  Concreet kan/zal dit voor 
Leusden van invloed zijn op Technology Centre Land en de Leusderheide in zijn geheel.

Staatssecretaris Van der Maat zegt hier het volgende over: “Voor deze projecten geldt dat ik 
een bestuurlijk voornemen uitspreek om deze ontwikkeling uit te voeren en nu met de regio 
in gesprek ga met de intentie om tot een gezamenlijke aanpak te komen.  De projecten zijn 
grootschalig van aard en vereisen regionale en lokale afstemming en samenwerking.”

In de komende periode verwachten wij dat de omvang van de plannen van Defensie voor 
omgeving Soesterberg, en daarmee de impact en kansen voor de maatschappelijke 
opgaven in het gebied, duidelijker worden. Vooralsnog verwachten we een stevige 
investering van Defensie in dit gebied, maar de exacte omvang van de gebiedsontwikkeling 
is nog niet bekend.  

De uitdaging daarbij is om gezamenlijk, als lokale, regionale en nationale overheden, op een
manier die bij ieders rol en functie past, vorm te geven aan deze gebiedsontwikkeling, en wel
zo, dat de bestaande druk op het al zwaar belaste gebied (verdroging, bereikbaarheid, etc) 
in ieder geval niet groter en waar mogelijk zelfs kleiner wordt  en dit de kansen voor 
maatschappelijke opgaven ten goede komt. 

Vanuit de gebiedssamenwerking maar ook via de reguliere lijnen zullen wij de raden en 
staten daarvan op de hoogte houden. 

Inmiddels wordt er ook gewerkt aan een Handelingsperspectief Buitengebied voor de Regio 
Amersfoort waarmee dus afstemming zal moeten plaatsvinden. Dit omdat de Utrechtse 
Heuvelrug integraal onderdeel is van het Handelingsperspectief.

Wat markeren we in maart 2023? 
Eind maart 2023 bezoekt de staatssecretaris van Defensie het gebied. Tijdens het bezoek 
willen we op bestuurlijk niveau de gebiedssamenwerking bespreken en markeren. Met 
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elkaar aan de slag om samen de puzzel te leggen! De exacte invulling van de 
gebiedssamenwerking zal in 2023 verder vorm krijgen en daar houden we u uiteraard van op
de hoogte.

Bovenstaand vormt een samenvatting van bijgaand memo. 

Gemeentefonds, decembercirculaire 2022
De decembercirculaire 2022 van het Gemeentefonds 2022 laat ten opzichte van de 
septembercirculaire 2022 voor Leusden een voordelig saldo zien van € 45.000 in 2022 en 
€ 37.000 voor 2023. Onderstaand een specificatie van dit saldo:

2022 2023 2024 2025 2026
Algemene Uitkering septembercirculaire 2022 44.880,0 46.189,0 45.261,0 45.770,0 43.161,0
Algemene Uitkering decembercirculaire 2022 45.665,0 46.240,0 45.275,0 45.785,0 43.175,0
Saldo 785,0 51,0 14,0 15,0 14,0

Reserveren
Corona gerelateerde middelen -81,0 0,0 0,0 0,0 0,0
taakmutaties -504,0 -17,0 -17,0 -18,0 -17,0
Integratie- en Decentralisatie-uitkeirngen -155,0 3,0 3,0 3,0 3,0
Resultaat decembercirculaire 45,0 37,0 0,0 0,0 0,0

(bedragen x € 1.000)

De toename in 2022 is incidenteel en wordt vooral veroorzaakt door de betaalbaarstelling 
van een deel van de energietoeslag 2023 (€ 456.000). Daarnaast is er een verhoging van 
Decentralisatie- en Integratie-uitkeringen waaronder vergoedingen opvang  Oekraïense 
vluchtelingen (€ 155.000), corona gerelateerde meerkosten (€ 81.000) en diverse 
taakmutaties met name op het beleidsterrein van de participatiewet (€ 48.000). Deze 
bedragen worden gereserveerd bij de resultaatbestemming van de jaarrekening. 
Na het doen van bovenstaande reserveringen resteert nog een voordelig saldo van € 
45.000. Dit voordeel wordt meegenomen ten gunste van het rekeningresultaat 2022. De 
structurele gevolgen voor 2023 en verder worden verwerkt in de komende voorjaarsnota.

Tot slot heeft het rijk via deze circulaire een vooraankondiging gedaan van de extra 
prijsbijstelling vanaf 2022. Het gaat daarbij landelijk om 300 miljoen per jaar t/m 2025 en 
circa 400 miljoen vanaf 2026. De definitieve verdeling van deze middelen worden verwerkt in
de meicirculaire 2023. 

Omgevingsvisie en zoekgebieden woningbouw
In 2023 moet een raadsbesluit genomen over de zoekgebieden woningbouw, om het daarop
gevestigde Wet voorkeursrecht gemeenten (recht van eerste koop) te behouden. De 
zoekgebieden moeten daarvoor vastgelegd worden in een omgevingsvisie. 

Op dit moment hebben we twee omgevingsvisies (een Omgevingsvisie Stedelijk gebied en 
een Omgevingsvisie Landelijk gebied), in het kader van de voorbereiding op de 
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Omgevingswet en het werken naar de bedoeling van de Omgevingswet is een voorbereiding
gestart om te komen tot één Omgevingsvisie voor heel Leusden.

Besluitvorming over de Omgevingsvisie, met daarin de zoekgebieden woningbouw, is 
voorzien in september van 2023. In bijgaande memo wordt dieper ingegaan op de aanleiding
en proces hoe te komen tot één Omgevingsvisie en welke relatie daar ligt met de 
zoekgebieden woningbouw. Het college praat u graag bij over dit proces tijdens een 
Uitwisseling.

OV in Leusden
Voorgeschiedenis
Afgelopen zomer is uw raad middels Raadsinformatiebrief 2022-04 (bijlage 1) geïnformeerd 
over de voorbereidingen van de Provincie Utrecht voor twee nieuwe OV-concessies; Utrecht 
Binnen en Utrecht Buiten (hierna: concessie). Hierin informeerden wij u over de 
beantwoording van de provincie op onze reactie op het ontwerp-Nota van Uitgangspunten 
(NvU).

Ondanks herhaalde interventies heeft onze reactie niet tot aanpassingen geleid. Zowel 
Syntus als de provincie voeren aan dat deze bundeling geleid heeft tot een groei van het 
aantal passagiers. Om die reden vinden zij de gestrekte lijnvoering succesvol. Op basis 
daarvan kan geen andere conclusie worden getrokken dan dat de provincie geen initiatief zal
nemen om de voormalige lijnvoering in ere te herstellen. Verder blijft de provincie van 
mening dat een buurtbus als een reguliere vorm van openbaar vervoer moet worden gezien, 
en daar heeft Leusden toch echt een andere kijk op. Tenslotte is de kans dat Achterveld op 
termijn weer door een ‘gewone’ lijnbus zal worden ontsloten niet al te hoog. Deze 
standpunten van Gedeputeerde Staten zijn door Provinciale Staten (PS) bekrachtigd door 
het vaststellen van de definitieve NvU waarmee de basis voor de nieuwe meerjarige 
concessie vastligt. 

Uitwerking
Een ontwerp Programma van Eisen (PvE, bijlage 2) is een verdere uitwerking van de NvU. 
Op 1 december 2022 ontvingen wij het ontwerp-PvE voor de nieuwe concessie. Als 
gemeente binnen het concessiegebied heeft het college van Leusden zijn visie op het OV 
opnieuw bij de provincie onder de aandacht gebracht middels een collegebrief . Hieronder 
informeren wij u over deze zienswijze die wij bij de provincie onder de aandacht hebben 
gebracht. 

Inzet
Onze inzet bestaat o.a. uit de vraag om aandacht te houden voor:

1. Een meer evenwichtige oppervlakteontsluiting (om zo de loopafstand naar de haltes 
te bekorten);

2. De sociale veiligheid in de bus of bij de haltes;
3. De ontwikkelingen (bijvoorbeeld groei in Achterveld) en wat dit betekent voor het OV. 
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4. Doelgroepenvervoer. Eerder is aangegeven dat Leusden doelgroepenvervoer niet als
volwaardig OV ziet. De provincie wel en zo staat het ook in het ontwerp-PvE. Dat 
betekent dat doelgroepenvervoer ook door de concessiehouder zal moeten worden 
meegenomen.

Vervolgproces
De vervolgstap is dat de provincie een Nota van Beantwoording (NvB) opstelt en waar 
mogelijk de zienswijzen verwerkt in het definitieve PvE. De NvB en het definitieve PvE 
worden naar verwachting pas in juli 2023 door PS vastgesteld, gelijktijdig met de start van de
aanbesteding. De reactie op onze inbreng en de inbreng van anderen zal dus voorlopig op 
zich laten wachten. Hiervan houden wij uw raad ter zijner tijd op de hoogte. Tussen 15 
januari en juli 2023 zien wij geen mogelijkheden de concessieverlening ambtelijk verder te 
beïnvloeden. 

Conclusie
Dit houdt in dat het er niet naar uitziet dat er in de komende jaren grote veranderingen voor 
het OV in Leusden gaan plaatsvinden. De gestrekte lijnvoering zoals deze in de huidige 
aanbesteding functioneert, lijkt hiermee zo goed als zeker gehandhaafd te blijven.

Bijlagen
1. Collegebrief aan GS Zienswijze ontwerp PvE aanbesteding OV-concessie.
2. Ontwerp Programma van Eisen – Concessie Utrecht Binnen en concessie Utrecht 

Buiten. 

Huisvesting Statushouders 
Afgelopen najaar hebben we u geïnformeerd over de voortgang bij de huisvesting van 
statushouders. Totaal moest de gemeente Leusden 64 statushouders een woning bieden in 
2022. Vanwege de druk op de COA-opvang heeft de provincie daarnaast verzocht vooruit te 
lopen op de taakstelling van 2023.  WSL, de gemeente en integratiewerk hebben hiernaar 
toe gewerkt. We hebben in 2022 73 statushouders een Leusden een plek kunnen bieden. 
Hiermee lopen we vooruit op de taakstelling van 2023 (+9), waardoor we in de eerste helft 
van 2023 28 i.p.v. 37 statushouders moeten huisvesten.

Inkomens-effectrapportage KWIZ
Afgelopen najaar heeft KWIZ in Leusden de inkomens-effectrapportage afgerond. In 
december is de rapportage besproken met de Raad voor Cliëntenparticipatie  (RCL). U vindt 
de rapportage als bijlage bij deze Raadsinformatiebrief.  De minima-effectrapportage biedt 
handvatten beleid door te ontwikkelen, en is meegenomen als input bij het komende 
beleidskader sociaal domein. 
De Raad voor Cliëntenparticipatie wil de gemeenteraad graag meegeven dat de 
minimaeffectrapportage een waardevol instrument is, maar ook dat het met enkele 
kanttekeningen gelezen moet worden. RCL geeft aan dat: 

- Er onvoldoende rekening gehouden worden met de kosten voor een bankrekening;
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- Dat de norm voor vervoerskosten hoger is dan waar in de minimaeffectrapportage 
rekening mee wordt gehouden. Dit geldt in het bijzonder voor vervoer rondom 
zorgkosten; 

- Dat het prijsplafond nog niet is meegenomen in de berekeningen; 
- Dat er geen rekening wordt gehouden met de kosten voor een huisdier; 
- Dat de berekeningen van de inkomens-effectrapportage uitgaan van situaties waarin 

inwoners uitstekend in staat zijn hun financiën te beheren. En hoewel dit geldt voor 
veel inwoners met een laag inkomen, geldt dit niet voor iedereen. RCL benadrukt 
daarom het belang van de mogelijkheden voor hulp bij het beheren van persoonlijke 
financiën;

- Er mogelijk onvoldoende gebruik wordt gemaakt van beschikbare regelingen, in het 
bijzonder de inkomenstoeslag. Schaamte speelt hier waarschijnlijk een rol. 

De inkomens-effectrapportage geeft de volgende aanbevelingen mee: 
- Binnen het brede pakket van inkomensondersteunende regelingen in Leusden mist een 

participatieregeling voor volwassenen zodat zij ondersteund worden in hun participatie in 
de samenleving;

- Zet in op goede informatievoorziening van de regelingen, en pas de 
informatievoorziening aan voor verschillende doelgroepen (anderstaligen, zzp’ers);

- Onderzoek mogelijkheden voor het stimuleren van werkaanvaarding;
- Onderzoek de behoefte van inwoners die langdurig afhankelijk zijn van een 

minimuminkomen. 
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